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Stołeczni maturzyści 2023 / Fot. Kastytis Mačiūnas/Vilnius.lt

Wilno po raz kolejny może pochwalić się największą liczbą setkowiczów na Litwie,
uczniów, którzy najlepiej zaliczyli tegoroczną maturę. Dziś w kościele św. Janów mer
stolicy Valdas Benkunskas złożył podziękowania i wręczył dyplomy 95 maturzystom,
którym udało się zdobyć dwie i więcej setek. Wśród nagrodzonych znalazło się dwóch
uczniów z Gimnazjum im. św. Jana Pawła II w Wilnie.

Benkunskas zaznaczył, że Wilno na zawsze jest ich domem. - Jesteście najjaśniejszymi
rozumami naszego miasta – powiedział mer podczas uroczystości wręczenia dyplomów.

Doradczyni dyrektora administracji ds. oświaty Alina Kowalewska w rozmowie z LRT.lt
podkreśla, że oświata jest jednym z najważniejszych priorytetów Wilna.
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- Cieszymy się z osiągnięć każdego z tych uczniów oraz zachęcamy wiązać swoją
przyszłość z Wilnem – mówi Kowalewska. Dodaje, że już od kilku lat tradycyjnie
najlepszymi wynikami egzaminów maturalnych uczniów wyróżniają się Vilniaus Licėjus,
Biržiškio Gimnazija, Žirmūnų Gimnazija, Jėzuitų Gimnazija.

- Wśród najlepszych placówek z roku na rok jest też Gimnazjum im. św. Jana Pawła II w
Wilnie. Niezmiernie cieszy, że uczniowie polskiej szkoły zawsze są na liście najlepszych –
mówi Kowalewska.

Adam Kozłowski z Gimnazjum im. św. Jana Pawła II w Wilnie zdobył dwie setki – z
egzaminu rosyjskiego i angielskiego.

- Jestem bardzo zadowolony, chociaż miałem nadzieję, że inaczej się ułożą. Liczyłem na
100 punktów z historii, jednak otrzymałem ją z języka angielskiego. Z historii zabrało mi
zaledwie czterech punktów. To jest dobry wynik, gdyż w tym roku na całej Litwie mamy
zaledwie trzech setkowiczów z historii – mówi Adam, który wybrał stosunki
międzynarodowe na Uniwersytecie Jagiellońskim. Po studiach chce wrócić do Wilna.
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- Z matematyki otrzymałem 79, z litewskiego 93 punkty. Przykro jednak, że egzamin z
języka polskiego mogliśmy zdawać wyłącznie na poziomie szkolnym. To nie fair, gdyż nie
możemy cieszyć się z takich setek również z języka ojczystego. Jeżeli w przyszłości to
się zmieni, będzie to dobrym kompromisem w wypadku likwidacji egzaminu z języka
rosyjskiego – mówi Adam. Dodaje, że jest dumny z tego, że ukończył Gimnazjum im. św.
Jana Pawła II w Wilnie.

- Przyznam, że po ukończeniu progimnazjum miałem pokusę, by kontynuować naukę w
Vilniaus Licėjus. Jednak ostatecznie zostałem ze swoimi przyjaciółmi, z którymi od klas
początkowych w „Wilii” zawsze szliśmy razem. Dziś jestem przekonany, że Gimnazjum
im. św. Jana Pawła drugiego to wspaniała placówka. A na olimpiadzie republikańskiej z
historii zdobyłem trzecie miejsce, wyprzedzając tym samym ucznia z Vilniaus Licėjus –
nie kryje radości maturzysta.

Zaznacza też, że nigdy nie miał potrzeby korzystania z dodatkowych prywatnych
korepetycji.

- Swojej szkole życzę dziś, by jeszcze bardziej słyszała własnego ucznia, jego propozycji
i potrzeb, zachowała ten poziom nauki, jaki dziś ma i dążyła do nowych szczytów, na
przykład poprzez współpracę z konkurencyjnymi placówkami litewskimi oraz szkołami
innych krajów – podsumowuje Adam.
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Hubert Niewierowicz z Gimnazjum im. św. Jana Pawła II w Wilnie również zdobył dwie
setki – z egzaminu angielskiego i informatyki.

Hubert Niewierowicz / Anna Grigoit / LRT fot.

- Było dużo pracy, do której w zasadzie byłem przyzwyczajony. Nie musiałem jakoś
specjalnie zmieniać swojego podejścia do nauki w ostatnim roku. Nie korzystałem też z
dodatkowych korepetycji – wyjaśnia Hubert. Podobnie jak Adam, liczył jednak na jeszcze
lepsze wyniki.

- Z matematyki zdobyłem 99 punktów. Myślałem nawet o apelacji. Jestem przekonany, że
musiało być 100. Jednak nie zdążyłbym ze składaniem dokumentów na studia, więc
odpuściłem sobie. Jeden-dwa punkty zawsze są kwestionowane. Wszak, ilość zdobytych
setek nie jest kluczowym wskaźnikiem kompetencji i wiedzy ucznia. Ogólnie cieszę się ze
swoich wyników – mówi Hubert, który na studia wybiera się do Politechniki Warszawskiej
na kierunek IT. Po ukończeniu studiów magisterskich też zamierza wrócić na Litwę.

- Nigdy nie zastanawiałem się nad tym, że w jakieś innej szkole byłoby mi lepiej.
Gimnazjum im. św. Jana Pawła II było jedyną opcją. Moje rezultaty pokazały, że to była
dobra decyzja, z której jestem dumny – dzieli się Niewierowicz. Przyznaje, że dziś jest
wdzięczny swoim nauczycielom, którzy wyznaczali bardzo wysoką poprzeczkę.
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- Miałem to szczęście, że uczyli mnie bardzo wymagający, wspaniali pedagodzy. Na
przykład panie z litewskiego – Erika Gerulaitienė w Progimnazjum im. św Jana Pawła II
oraz w Gimnazjum Lina Činčiuvienė. Tylko dzięki ich staraniom udało mi się zdobyć 82
punkty z egzaminu z litewskiego. W szkole nigdy mnie tak wysoko nie oceniały – śmieje
się Hubert.

- Najważniejsza jest systematyczna nauka. Aczkolwiek nie mówię, że nie można też
wziąć się w garść w ostatniej chwili. Nie chcę nikogo demotywować. Chociaż najlepiej
zacząć się uczyć jak najwcześniej. Tak też starałem się robić. Pozwoliło mi to mieć
wystarczająco czasu również na dodatkowe zamiłowania i hobby – tłumaczy Hubert.

Mama Huberta, Czesia Niewierowicz twierdzi, że wsparcie rodziny okazało się
najlepszym bodźcem.

- Pamiętam, jak w czwartej klasie zorganizowałam mu dwutygodniową poprawkę z języka
litewskiego. Wiedziałam, że potrafi więcej. Stałam zawsze obok, a jak byłam potrzebna,
wspierałam. W czasie sesji egzaminacyjnej znalazł siły pracować podczas koncertu
Rammstein, miał też czas na aktorstwo w Polskim Teatrze Studio. Ma całkowitą swobodę
w swoich decyzjach – mówi Czesia Niewierowicz.

Czytaj również
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